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Protokół Nr 20/16 
z posiedzenia Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytego w dniu 20 czerwca 2016 r. 

 
Komisja obradowała w sali posiedzeń Urzędu Miasta od godz. 16:00 do godz. 17:15 
 
Na statutową liczbę 5 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 5 członków komisji 

(obecność członków komisji wg listy obecności). 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1) Wojciech Jagiełło – Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle, 
2) Iwona Szewda – kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych  

i Zdrowia,  
3) Maja Dobber –Mrożek zastępca kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw 

Socjalnych  
i Zdrowia,  

4) Agata Morkis – z-ca dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
5) Halina Mińczuk- radna Rady Miasta, 
6) Stanisław Węgrzyn – Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych, 
7) Krzysztof Mirecki– radca prawny Urzędu Miasta, 
8) Anna Brągiel- Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy  ,,Promyczek” 
9) Ewa Sawicka- Dyrektor Domu Pomocy Społecznej Ul. Dąbrowszczaków 1,47-230 

Kędzierzyn-Koźle, 
10) Maja Kunicka-Kierownik Warsztatów Terapii Zajęciowej ul. Skarbowa 4, 47-200 

Kędzierzyn-Koźle, 
11) Grzegorz Grzesik Komendant Straży Miejskiej.  
 
 

Przyjęcie porządku obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn-Koźle.   
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia Programu zmniejszania 

zaległych należności z tytułu najmu lokali mieszkalnych wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wykazu 
komunalnych mieszkań służbowych wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy z 
przeznaczeniem do wynajmowania na czas trwania stosunku pracy.  

6. Informacja Środowiskowego Domu Samopomocy ,,Promyczek” dotycząca problemów 
środowiska osób niepełnosprawnych wraz z analizą potrzeb.   

7. Sprawozdanie z funkcjonowania świetlic środowiskowo – socjoterapeutycznych oraz 
punktów konsultacyjnych i innych punktów wsparcia dla rodzin z terenu gminy. 

8. Analiza dotychczasowych działań w zakresie utworzenia na terenie Gminy Hospicjum. 
9. Analiza stanu bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy. 
10. Sprawy bieżące. 
11. Zakończenie obrad 

 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że do proponowanego porządku 
obrad wpłynęły materiały dodatkowe, które zaproponowała wprowadzić do porządku obrad tj. 
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Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poddała pod głosowanie uzupełnienie porządku 
obrad o ww. materiały. 
 
Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny jednogłośnie (5 głosów ,,za”), przyjęła 
uzupełniony porządek obrad do realizacji.  
 
Porządek po zmianach przedstawia się następująco 
 

1. Informacja Środowiskowego Domu Samopomocy ,,Promyczek” dotycząca problemów 
środowiska osób niepełnosprawnych wraz z analizą potrzeb.  

2. Sprawozdanie z funkcjonowania świetlic środowiskowo – socjoterapeutycznych oraz 
punktów konsultacyjnych i innych punktów wsparcia dla rodzin z terenu gminy. 

3. Analiza dotychczasowych działań w zakresie utworzenia na terenie Gminy Hospicjum. 
4. Analiza stanu bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy. 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn-Koźle.   
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia Programu zmniejszania 

zaległych należności z tytułu najmu lokali mieszkalnych wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn-Koźle.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wykazu 
komunalnych mieszkań służbowych wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy z 
przeznaczeniem do wynajmowania na czas trwania stosunku pracy.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opinii o lokalizacji kasyna gry w 
Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Ludwika Waryńskiego 5. 

9. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
10. Zakończenie obrad. 

 
Ad 3. 
Informacja Środowiskowego Domu Samopomocy ,,Promyczek” dotycząca problemów  
środowiska osób niepełnosprawnych wraz z analizą potrzeb.   
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka otworzyła dyskusję w temacie. 
 
Pani Anna Brągiel - Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy ,,Promyczek” 
poprosiła o rozbudowę budynku, poprosiła o zabezpieczenie w budżecie miasta na 
kolejny rok środków finansowych na PT oraz rozbudowę budynku, poinformowała, że:  
� lokal ,,Promyczek” jest przegęszczony, dzieci długo oczekują na przyjęcie,  
� brakuje pomieszczeń na gabinet logopedyczny i gabinety dla innych lekarzy,  
� zaproponowała, aby wykonać nowy zjazd do ŚDS ,,Promyczek” od strony  
ul. Sosnowej oraz wykonać tam parking na sześć samochodów, aby rodzice w bezpieczny 
sposób mogli dowozić swoje niepełnosprawne dzieci, ponieważ obecnie rodzice podwożą 
niepełnosprawne dzieci samochodami, zatrzymują się na ruchliwej ul. Piotra Skargi otwierają 
bramę, wjeżdżają, kolejno zamykają bramę, tamują ruch na ruchliwej ulicy, stwarzają 
niebezpieczeństwo wypadku, miejsce to patroluje Policja i często nakłada mandaty karne na 
rodziców za tamowanie ruchu,        
� poinformowała, że problemem są długie kolejki oczekiwania do specjalistów 
dziecięcych, np. do okulisty dziecięcego, neurologa dziecięcego.  
 
Pani Maja Kunicka – Kierownik Warsztatów Terapii Za jęciowej w Powiatowym  
Centrum Pomocy Rodzinie poinformowała, że problemem jest brak miejsc pracy dla 
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podopiecznych, poprosiła o zatrudnienie osób z Warsztatów Terapii Zajęciowej w 
jednostkach gminnych nawet na 0,5 etatu, gdyż dyrektorzy jednostek są zadowoleni z pracy 
tych osób. 
 
Pani Ewa Sawicka - Dyrektor Domu Pomocy Społecznej  ul. Dąbrowszczaków w 
Kędzierzynie-Koźlu, podziękowała za pozytywną współpracę.  
 
Pani Agata Morkis – Zastępca Dyrektora  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Kędzierzynie-Koźlu poinformowała, że MOPS scala działania jednostek PCPR, DPS, ŚDS 
,,Promyczek” oraz jest płatnikiem dla osób niepełnosprawnych z terenu gminy Kędzierzyn-
Koźle.  
 
W dyskusji w tym temacie wzięli udział przewodnicząca komisji Dorota Mrówka, Wojciech 
Jagiełło  Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle, radna Halina Mińczuk, radna Sylwia 
Artuna. 
  
Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny zapoznała się i przyj ęła ww. informację 
 
Ad 4. 
Sprawozdanie z funkcjonowania świetlic środowiskowo – socjoterapeutycznych oraz 
punktów konsultacyjnych i innych punktów wsparcia dla rodzin z terenu gminy.  
(sprawozdanie  stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Wojciech Jagiełło  Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle poinformował, że komisja 
otrzymała materiał w formie pisemnej oraz dodał, że w świetlicach przebywają dzieci mało 
zaopiekowane w domach a osoby opiekujące się tymi dziećmi pracują z pasją i misją. Gmina 
Kędzierzyn-Koźle wydaje duże środki na ten cel.  
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka otworzyła dyskusję w tym temacie. 
 
Radna Grażyna Radka zapytała ile z przedstawionej kwoty to środki przeznaczone na 
wynagrodzenia dla nauczycieli? 
 
Wojciech Jagiełło Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle poinformował, że z 
przedstawionej kwoty, 90% są przeznaczone na wynagrodzenia dla nauczycieli. Dodał, że 
gmina organizuje i finansuje również ferie zimowe oraz wakacje letnie dla podopiecznych 
świetlic środowiskowo – socjoterapeutycznych. 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka zapytała czy w świetlicach są zatrudnieni 
psychologowie. 
 
Maja Dobber-Mrożek poinformowała, że tylko w świetlicy ,,Betania” nie jest zatrudniony 
psycholog, ale działa tam psycholog na zasadzie wolontariatu, również w razie potrzeby 
można zatrudnić psychologa na umowę – zlecenie.  
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka w związku z zakończeniem dyskusji 
poinformowała, że Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny zapoznała się i przyj ęła 
ww. sprawozdanie. 
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Ad 5. 
Analiza dotychczasowych działań w zakresie utworzenia na terenie Gminy Hospicjum. 
(analiza  stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka otworzyła dyskusję w tym temacie. 
 
Radna Sylwia Artuna zapytała na jakich zasadach wybrano biuro projektów? 
 
Wojciech Jagiełło poinformował, że odbył się przetarg na realizacje tego zadnia. 
 
Radna Sylwia Artuna zapytała czy są znane koszty zadania? 
Jeszcze nie, wszystko jest konsultowane z Caritasem, wyjaśnił Wojciech Jagiełło. 
Radna Ewa Odulińska zapytała, o budynek przeznaczony na hospicjum przy  
ul. Szymanowskiego który graniczy bezpośrednio z przedszkolem.  
 
Wojciech Jagiełło poinformował, że przy okazji remontu budynku na hospicjum, planujemy 
stworzyć bezpieczne warunki również dla przedszkola. 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka w związku z zakończeniem dyskusji 
poinformowała, że Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny zapoznała się i przyj ęła 
ww. analizę. 
 
Ad 6. 
Analiza stanu bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy. (analiza  stanowi załącznik do 
nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka otworzyła dyskusję w tym temacie. 
 
Radna Grażyna Radka zapytała o zdarzenie na ogródkach działkowych, gdzie złamało się 
drzewo ale Straż Pożarna odmówiła pomocy, ponieważ zdarzenie miało miejsce na 
prywatnym terenie.  
 
Grzegorz Grzesik wyjaśnił, że nie zna szczegółów dlatego na to pytanie odpowie na piśmie w 
terminie  późniejszym. (dnia 27.06.2016 r. wpłynęła ww. odpowiedz z Straży Miejskiej) 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka zapytała gdzie należy zgłosić fakt, że młodzież 
wjeżdża motorami do lasu na osiedlu Żabieniec i tam brudzi. 
 
Grzegorz Grzesik wyjaśnił, że jest to teren nadleśnictwa i Straż Miejska nie może tam 
interweniować.  
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka poprosiła, aby Straż Miejska poprosiła pisemnie 
Straż Leśną o częstsze kontrole, ponieważ obowiązuje zakaz wjazdu do lasu a młodzież  
nagminnie łamie ten zakaz (las między obwodnicą a Żabieńcem).   
  
W związku z zakończeniem dyskusji Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka 
poinformowała, że Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny zapoznała się i przyj ęła 
ww. analizę. 
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Ad 7. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn-Koźle. (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. 
protokołu). 
 
Wojciech Jagiełło Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle szczegółowo poinformował 
o wszystkich wprowadzonych zmianach w projekcie uchwały. Została wprowadzona 
punktacja, aby osobom znajdującym się w trudnej sytuacji gmina mogła najszybciej zapewnić 
mieszkanie, dotyczy to rodzin mieszkających ze sprawcą przemocy oraz dla osób z 
pierwszeństwem, dla osób niepełnosprawnych.  
 
W dyskusji wzięli udział przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka, radna Halina Mińczuk, 
radna Ewa Odulińska, Iwona Szewda – kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw 
Socjalnych i Zdrowia oraz mecenas Krzysztof Mirecki.  
 
Po przeprowadzonej dyskusji przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka poddała pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn-Koźle. 
 
Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) 
zaopiniowała ww. uchwałę. 
(,,za” były p. Dorota Mrówka, p. Sylwia Artuna, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska, 
 p. Grażyna Radka, głosów ,,przeciw” i ,,wstrzymujących się” nie było) 
 
Ad 8. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia Programu zmniejszania zaległych 
należności z tytułu najmu lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
Gminy Kędzierzyn-Koźle. (projekt uchwały  stanowi załącznik do nin. protokołu). 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poprosiła o wyjaśnienia Dyrektora Miejskiego 
Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu Stanisława Węgrzyna.  
 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu wyjaśnił, że 
ten program jest czasowy będzie obowiązywał do 31 grudnia 2016 r, osobom posiadającym 
zaległości mieszkaniowe proponuje się je odrobić.  
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka pozytywnie odniosła się do propozycji i pochwaliła 
możliwość odpracowywania przez dłużników zaległości wobec gminy. 
 
Radna Sylwia Artuna zapytała jakiej wysokości są to kwoty? 
 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu wyjaśnił, że 
zaległości osób wobec gminy z tytułu najmu lokali mieszkalnych wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn-Koźle, sięgają półtorej miliona złotych. 
 
Po przeprowadzonej dyskusji przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka poddała pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia Programu zmniejszania zaległych 
należności z tytułu najmu lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
Gminy Kędzierzyn-Koźle. 
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Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. uchwałę. 
(,,za” były p. Dorota Mrówka, p. Sylwia Artuna, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska, 
 p. Grażyna Radka, głosów ,,przeciw” i ,,wstrzymujących się” nie było) 
 
 
Ad 9. 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wykazu 
komunalnych mieszkań służbowych wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy z 
przeznaczeniem do wynajmowania na czas trwania stosunku pracy. (projekt uchwały stanowi 
załącznik do nin. protokołu). 
 

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że został przedstawiony projekt 
uchwały w formie pisemnej wraz z uzasadnieniem, prosi o pytania do materiału.  
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka poddała pod głosowanie projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wykazu komunalnych mieszkań służbowych 
wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy z przeznaczeniem do wynajmowania na czas 
trwania stosunku pracy. 
 
Radna Ewa Odulińska zapytała ile jest jeszcze mieszkań wolnych? 
 
Kierownik Iwona Szweda poinformowała, że jest pięć (5) mieszkań wolnych w budynkach 
użyteczności publicznej oraz gmina posiada jeszcze trzy (3) małe lokale, najczęściej składane 
wnioski są dla pojedynczych gospodarstw. 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka poddała pod głosowanie ww. projekt uchwały. 
 
Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) 
zaopiniowała ww. uchwałę. 
(,,za” były p. Dorota Mrówka, p. Sylwia Artuna, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska, 
 p. Grażyna Radka, głosów ,,przeciw” i ,,wstrzymujących się” nie było) 
 
Ad 10. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opinii o lokalizacji kasyna gry w Kędzierzynie-
Koźlu przy ul. Ludwika Waryńskiego 5. (projekt uchwały  stanowi załącznik do nin. 
protokołu). 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że dzisiaj na pocztę elektroniczną 
został przedstawiony projekt uchwały w formie pisemnej wraz z uzasadnieniem, prosi o 
pytania do materiału. Zastanawiała się czy nie doprosić pana Sylwestra Kocota na dzisiejsze 
posiedzenie.  
 
Radna Halina Minczuk wyjaśniła, że chodzi o uzależnienia, więc materiał pasuje na naszą 
komisję. 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że kasyno ma być zlokalizowane w 
lokalu zamkniętym w hotelu Solidarys (były hotel Centralny), w pobliżu nie ma szkoły, ani 
kościoła, będą tam tylko osoby dorosłe, ktoś to będzie nadzorował. 
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Wojciech Jagiełło poinformował, że całe województwo opolskie ma prawo do dwóch kasyn, 
przygotowana uchwała daje jedynie możliwość tej firmie, aby mogła wziąć udział w 
przetargu.   
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka poddała pod głosowanie ww. projekt uchwały. 
 
 Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. uchwałę. 
 (,,za” były p. Dorota Mrówka, p. Sylwia Artuna, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska, 
 p. Grażyna Radka, głosów ,,przeciw” i ,,wstrzymujących się” nie było) 
 
Ad 11. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Kolejny termin komisji został ustalony  na dzień 22.08.2016 r. o godz. 16.00 

Ad 12.  
Zakończenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad, przewodnicząca komisji – 
Dorota Mrówka podziękowała za aktywne uczestnictwo i o godz. 17.20 zamknęła  
posiedzenie komisji. 
         

Przewodnicząca  
Komisji Zdrowia, Spraw 

Socjalnych i Rodziny 
Dorota Mrówka  

 
 
Spisała A. Dworaczek 

 
 
 
 
 
 
 
 


